
 

25. Maj 2022  

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen Inatsisartut, fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvilke planer har Naalakkersuisut om fiskeriudvikling i 

Sydgrønland? 

2. Har Naalakkersuisut planer om at øge forarbejdningen af fisk i 

Grønland for at ændre de nuværende forhold, hvor man blot 

indefryser indhandlede fisk, for derefter at eksportere dem som 

halvfabrikata? 

3. Hvilke forhindringer er grundene til, at man ikke forarbejder fisk 

som helfabrikata? 

4. Har man planer om at afholde en fiskerikonference i 

Sydgrønland? 

A) Hvis ja, hvornår forventes denne afholdt? 

B) Hvis nej, hvad er grunden til at man ikke agter at afholde 

fiskerikonference i Sydgrønland?  

 (Medlem af Inatsisartut Mariane Paviasen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse:  

I år arrangerede Naalakkersuisoq for fiskeri fiskeriseminarer i Ilulissat og 

Nuuk, men desværre har vi indtil nu ikke set planer om afholdelse af 

fiskerikonference i Sydgrønland, og selv om vi gennem medier har læst at der 

er behov, så har vi indtil dato ikke set planer om afholdelse af en konference. 

Man i i efterhånden mange år blot fryst det indhandlede fisk og eksporteret 

fiskene som halvfabrikata, det i sig selv betyder, at man her i landet ikke 

værdiforøger fisken, samt at man på denne måde ikke skaber mange 



 

arbejdspladser og da man i mange år har debatteret emnet, er det 

ønskværdigt med en handling. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 

 


